
Schriftelijke vragen aan het College van Burgemeester en Wethouders 
van de SP met betrekking tot de opvang van asielzoekers in Leiden 

Op 7 oktober jl. bracht een delegatie van de fractie van de SP een bezoek aan het 
asielzoekerscentrum Nieuweroord. (Opmerkelijk: het eerste bezoek van een lokale politieke 
partij aan Nieuweroord sinds 1,5 jaar). Op basis van het gesprek dat de SP daar heeft 
gevoerd met medewerkers van de COA, wil de fractie op basis van artikel 43 van het 
reglement van orde van de gemeenteraad de volgende vragen aan het college van B&W 
stellen

Sinds 1999 maakt de COA gebruik van de locatie Nieuweroord voor de opvang van 
asielzoekers in een centrum gericht op oriëntatie en inburgering (een zgn. AZC-i).

1. Klopt het dat de huurovereenkomst tussen de gemeente Leiden en de COA voor 
Nieuweroord met ingang van september 2009 afloopt?

2. Is het college op de hoogte van het feit dat de COA al met ingang van juni 2009 
gedwongen is om mensen uit Nieuweroord te herplaatsen als er dan nog geen zicht 
is op alternatieve huisvesting?

a) zo ja, wat vindt het college daarvan?

b) zo ja, hoe verhoudt zich deze situatie met de uitspraak in het 
collegeakkoord (zie hieronder) ? 

Locatie COA
Wij streven naar een, bij voorkeur permanente, locatie voor een inburger- en
oriëntatiecentrum. De zoektocht hiernaar wordt hervat. Indien er geen geschikte
locatie binnen de Leidse stadsgrenzen gevonden kan worden, streeft Leiden binnen
de regio naar een locatie zo dicht mogelijk in de buurt van Leiden. Op deze manier
kan de in Leiden opgebouwde deskundigheid en contacten (oa. LUMC, onderwijs- instellingen) blijvend 
aangewend worden voor het nieuwe centrum.

3. Is het college momenteel actief op zoek naar alternatieve huisvesting?

a) zo ja, met welk resultaat?

b) zo nee, waarom niet?

4. Welke locaties zijn (nu en in het verleden) zijn bekeken?

a) zijn deze mogelijkheden besproken met de COA?

5. Is de regio actief betrokken bij het zoeken naar alternatieve locaties?

a) zo ja, op welke wijze?

b) zo nee, waarom niet?

c) is er gesproken over de mogelijkheid om een opvanglocatie gezamenlijk met 
een buurgemeente te realiseren?

6. Klopt het dat op dit moment een startdocument gemaakt wordt, met daarin een 
beschrijving van de rollen van de gemeente en de COA in deze kwestie?

a) graag toelichting

b) wordt dit document ter informatie aan de raad verstrekt? 



Wanneer geen alternatieve locatie wordt gevonden, zal in de provincie Zuid-Holland geen 
enkele AZC-i aanwezig zijn. De Leidse regio is gezien de opgedane kennis en ervaring,  
aanwezigheid hulpverlening (centrum 40-45, LUMC) zeer geschikt.

7. In hoeverre voelt het college zich verantwoordelijk voor het in stand houden van een 
AZC-i.

a) waaruit blijkt dat?

Na ons gesprek met de COA kwam het de SP via een andere weg  ter ore dat de COA het  
volle huurbedrag voor Nieuweroord betaalt, ondanks het feit dat er slechts 3 verdiepingen 
gebruikt mogen worden.

8. Vindt het college dit terecht?

9. Hoe komt het dat de COA het gebouw wèl brandveilig beoordeelt (met haar ervaring 
met opvang van deze groep) en de brandweer niet? 

a) is hierover een rapport bekend?

10. Wanneer in 2009 de stad Leiden geen vluchtelingen meer opvangt, waaraan zal de 
gemeente nog het predicaat “Leiden, stad van vluchtelingen” kunnen ontlenen?
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